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PROTOKÓŁ
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 28 czerwca 2023 roku

w godz. od 15:00 – 15:45.

W posiedzeniu wzięli udział następujący członkowie komisji:
1. Taciak Szymon,
2. Podpołucha Aneta,
3. Kaźmierski Stanisław,
4. Dorsz Jacek,
5. Jańczak Elżbieta,

pozostali radni:
1. Mejza Krystian,

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

oraz przedstawiciele Urzędu:
1. Marek Gogół – Inspektor ds. gospodarki komunalnej i dróg.

Przewodniczący Szymon Taciak powitał wszystkich obecnych i poinformował, że
przedmiotem obrad będzie realizacja punktu 3 z planu pracy komisji na 2023 rok: Oględziny
stanu dróg po okresie zimowym oraz plan remontów na bieżący rok.

O zabranie głosu w przedmiotowym temacie poproszony został Pan Marek Gogół.
- M. Gogół – w chwili obecnej gmina jest po przetargu na „Profilowanie nawierzchni dróg
gruntowych na terenie miasta i gminy Dolsk wraz z uzupełnieniem nierówności niwelety
nawierzchni tłuczniem kamiennym, gruzem betonowym lub destruktem asfaltowym”. Umowa
podpisana została z firmą CYNK Sp. z o.o. z siedzibą w Sosnowcu koło Śremu.
Zasadnicze prace zostały wykonane w miesiącu maju 2023r. i obejmowały swym zakresem
niespełna 30 km profilowania dróg, wbudowano 100 ton destruktu asfaltowego, 175 ton
tłucznia kamiennego oraz 1675 ton gruzu betonowego. Niewielki zakres prac w ramach
realizacji zadania zostanie wykonany jesienią tego roku. W kwestii remontu cząstkowego
dróg, w tym roku usługę tą wykonuje firma Zakład Drogowy Sp. z o. o z siedzibą w Psarach
Małych koło Wrześni. W kwietniu 2023r. wykonano prace masą bitumiczną na gorąco.
Zakres obejmował ok. 444 m2 masą o grubości 4 cm i ok. 17 m2 masą o  grubości  6  cm.
Obecnie trwają prace związane z remontem cząstkowym dróg  przy użyciu emulsji asfaltowej
i grysów, które niebawem powinny zostać zakończone.  Po „naprawie” nawierzchni
asfaltowej zlecone zostanie malowanie oznakowania poziomego dróg.
- Sz. Taciak – w roku obecnym wyprofilowano 30 km dróg, a w roku ubiegłym?
- M. Gogół – jest to podobny zakres prac. W roku obecnym uzyskaliśmy korzystne cenowo
warunki pomimo ogólnego wzrostu cen.
- Sz. Taciak –  czy  prace  te  wykonywane  są na  wnioski  Sołtysów,  mieszkańców czy  gmina
sama wyznacza drogi przeznaczone do remontu?
- M. Gogół – Sołtysi w każdym roku składają wnioski, w których określone jest
zapotrzebowanie na remont dróg. Oczywiście, potrzeby są bardzo duże lecz środki finansowe
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są niewystarczające, aby zaspokoić wszystkie potrzeby opisane we wnioskach. W pierwszej
kolejności staramy się wykonać drogi dojazdowe do nieruchomości zabudowanych, drogi
publiczne i wewnętrzne łączące poszczególne miejscowości, a na końcu drogi dojazdowe do
gruntów rolnych. Gdyby środki z funduszu sołeckiego były częściowo przeznaczane na
utrzymywanie dróg gruntowych, to nastąpiłaby znaczna poprawa ich przejezdności w
krótszym czasie. Warto nadmienić, że są sołectwa na terenie gminy, które dostrzegają
potrzebę takiego działania i przeznaczają środki z funduszu na utrzymanie dróg.
- S. Kaźmierski – wątpi w sens „działania” emulsji asfaltowej.
- M. Gogół – masą bitumiczną na gorąco uzupełnia się głębokie wyboje, ubytki, natomiast
emulsją asfaltową i grysem niweluje się niewielkie ubytki i spękania. Prace te mają sens
wówczas gdy ubytki zostaną odpowiednio oczyszczone, a emulsja czy masa są układane na
suchą nawierzchnię. Technologia ta się sprawdza.
- J. Dorsz – dopytał o możliwość zadysponowania walca i równiarki na drogę gruntową
Małachowo – Mszczyczyn.
- M. Gogół - w pierwszej kolejności należałoby zmierzyć odległość omawianego odcinka
drogi. Wszystko zależy od środków finansowych dostępnych w budżecie.
- Sz. Taciak – jakie prace drogowe planowane są jeszcze w drugim półroczu tego roku?
- M. Gogół – zbliżamy się już na koniec remontu cząstkowego dróg zaplanowanego na ten
rok. Zlecone zostanie jeszcze malowanie oznakowania poziomego dróg.
- J. Dorsz – czy jest możliwość i jaki byłby koszt zamówienia mulczera, który służy do
usuwania krzewów, mniejszych drzew i gałęzi przez ich rozdrobnienie, rosnących głównie na
poboczach dróg.
- M. Gogół – można by wykonać to zadanie w ramach odrębnego zamówienia lecz nie są mi
znane obecnie koszty takiej usługi.
- K. Mejza – ile aktualnie wykonanych jest projektów na remonty dróg gminnych?
- M. Gogół – z posiadanej wiedzy dokumentacja została wykonana na ul. Garncarską oraz ul.
Topolową i ul. Lipową w Dolsku. Planujemy również wnioskować o wsparcie finansowe ze
środków rządowych w zakresie remontu drogi gminnej w Kotowie oraz drogi gminnej relacji
Wieszczyczyn – Masłowo.

Na zakończenie Marek Gogół poinformował o ustaleniach z przedstawicielami Gminy Śrem
odnośnie utrzymania ul. Polnej w Drzonku. Droga ta jest zlokalizowana na granicy gminy
Śrem i Dolsk i służy do obsługi komunikacyjnej nieruchomości z obu gmin. Wspólnie
ustalono, że w pierwszym półroczu danego raku Gmina Śrem będzie równać drogę, natomiast
Gmina Dolsk będzie zlecała usługę w drugim półroczu.

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący podziękował radnym
za udział w posiedzeniu i o godz. 15:45 zakończył posiedzenie.

Przewodniczący Komisji
                    Szymon Taciak

Protokolant
Julia Kotkowiak


